
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Kaletê
na 44. posiedzeniu Senatu
w dniu 20 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra obrony narodowej Bogdana Klicha

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z otrzymanym apelem od Starostwa Powiatowego w Pleszewie o podjêcie inicjatywy legis-

lacyjnej, której celem by³oby stworzenie podstaw prawnych do ustanowienia prawa pierwokupu miesz-
kañ z Wojskowej Agencji Mieszkaniowej przez podnajemców, sk³adam niniejsze oœwiadczenie.

Grupa mieszkañców miasta Pleszewa, która za poœrednictwem ró¿nych instytucji samorz¹dowych
i pañstwowych podnajmowa³a przez ostatnie kilka lat mieszkania znajduj¹ce siê w zasobach Wojskowej
Agencji Mieszkaniowej, otrzyma³a na pocz¹tku wrzeœnia 2009 r. pismo nakazuj¹ce im opuszczenie wy-
najmowanych lokali i pozostawienie pustostanów do sprzeda¿y.

Niepokoj¹ce jest to, ¿e sprzeda¿ tych mieszkañ ma odbyæ siê na zasadzie przetargu, a nie przyznania
prawa pierwokupu obecnym mieszkañcom. Takie rozwi¹zanie stanowi naruszenie podstawowych za-
sad wspó³¿ycia spo³ecznego. Nale¿y podkreœliæ, i¿ w wielu przypadkach mieszkañcy zajmuj¹ podmioto-
we lokale od dawna i poczynili ju¿ znaczne nak³ady finansowe na podwy¿szenie ich standardu.

Og³oszenie przetargu na kupno mieszkañ zmusza mieszkañców do ich opuszczenia, co uwa¿am za
krzywdz¹ce dla tych ludzi. Wielu z nich nie ma mo¿liwoœci wyprowadzenia siê do innych lokali, nie staæ
ich tak¿e na mieszkanie w hotelach.

W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê do Pana Ministra z zapytaniem, czy istnieje mo¿liwoœæ stworze-
nia podstaw prawnych do ustanowienia prawa pierwokupu mieszkañ z Wojskowej Agencji Mieszkanio-
wej przez podnajemców.

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta

Do wiadomoœci
Prezes Wojskowej Agencji Mieszkaniowej
Micha³ Œwitalski




